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KF § 44   DNR: KU/2007.88 
 
Årets by 2006 
 
I direkt anslutning till kommunfullmäktiges sammanträde delades utmärkelsen 
”Årets By” ut till Fågelfors samhällsförening på grund av deras goda insatser 
under 2006.  
 
Fågelfors samhällsförening har på ett förtjänstfullt och inspirerande sätt fortsatt att 
utveckla samhället. Föreningen har lyckats engagera hela samhället genom att 
bland annat intervjua invånarna om hur förbättringar kan göras och vad som 
behövs. Invånarna engagerar sig också personligen för att tillsammans nå de mål 
som satts upp. 
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KF § 45   DNR: KF/2007.25 
 
Fastställande av dagordning 
 
Kommunfullmäktiges ordförande föreslår följande ändringar av dagordningen: 
 
Punkt 5 ” Frågor rörande ansvarsfrihet för nämnder och styrelser angående 2006 
års räkenskaper och förvaltningar” flyttas till punkt 9. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Den föreslagna dagordningen godkännes. 
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KF § 46   DNR: KF/2007.23 
 
Fråga om sammanträde blivit i laga ordning kungjort 
 
Meddelas att kallelse till dagens sammanträde skett genom föreskriven 
annonsering i ortens tidningar, anslag på kommunens officiella anslagstavla, 
annonsering på kommunens hemsida samt genom personliga kallelser till samtliga 
ledamöter. Därjämte har även ersättarna erhållit kallelsen för kännedom. 
 
Kommunfullmäktiges beslut  
 
Sammanträdet har blivit i laga ordning kungjort. 
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KF § 47  DNR: KF/2007.24 
 
Allmänhetens frågestund 
 
Inga frågor ställdes. 
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KF § 48  DNR: KF/2007.118 
 
Granskning av årsredovisning 2006 
 
Kommunens revisorer har givit Komrev inom Öhrlings PricewaterhouseCoopers i 
uppdrag att granska årsredovisningen 2006. Granskningen ligger inom den av 
revisorerna angivna granskningsplanen. 
 
Revisionsrapporten över granskningen bifogas denna skrivelse. Kommunens 
revisorer instämmer i de revisionella bedömningar som finns i rapporten. 
 
Granskningsrapporten är överlämnad till kommunstyrelsen för åtgärd och till 
kommunfullmäktige för kännedom. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Granskningsrapporten årsredovisning 2006 läggs till handlingarna. 
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KF § 49  DNR: KF/2007.116 
 
Revisionsberättelse för år 2006 
 
Revisionsberättelserna lästes upp av revisorernas ordförande Helene Danielsson. 
 
Kommunens lekmannarevisorer har granskat kommunens, styrelsens och 
nämndernas verksamheter samt genom utsedd lekmannarevisor i Högsby Bostads 
AB även verksamheten i detta företag under år 2006. 
 
Granskningen har för kommunen utförts enligt kommunallagen, god revisionssed i 
kommunal verksamhet och kommunens revisionsreglemente. 
 
Revisorerna har under året haft 11 protokollförda möten. Granskningen har haft 
den omfattning och inriktning som redovisats i följande revisionsrapporter som 
avlämnats under året. 
 
Ansvarsmöten under året: 
- Träff med kommunstyrelsens presidium 
- Träff med kommunfullmäktiges presidium 

 
Rapporter: 
 

- Skrivelse om hantering av EU-projekt ”Där vägarna möts” 
- Granskning av avtal 
- Granskning av tekniska förvaltningen 
- Granskning av grustäkt Kisebast 
- Granskning av HUL 
- Granskning av delårsrapport 
- Granskning av årsredovisning 

 
Revisorerna noterar att kommunen inte har förmått att återställa tidigare års 
underskott och uppfyller därmed inte lagens krav på ekonomi i balans. Kvar att 
återställa är 7,4 mkr. 
 
Revisorerna skall bedöma om resultatet i årsredovisningen är förenligt med de mål 
för den ekonomiska förvaltningen som fullmäktige beslutat om i årsbudget och 
flerårsplan. Den årsredovisning som granskats visar att två av målen är uppfyllda. Ett 
av målen har inte utvärderats. 
 
Mot bakgrund av granskning och gällande lagstiftning bedömer revisorerna också att 
mål behöver utarbetas för vad som utgör god ekonomisk hushållning utifrån ett 
verksamhetsmässigt perspektiv. 
 
Revisorerna har tidigare påtalat kommande kostnader för avslutning av deponin. 
Enligt gällande lagstiftning skall avslutningen påbörjas efter utgången av år 2008. 
Revisorerna rekommenderar att kommunen beräknar och redovisar åtagandet. 
 
Revisorerna har funnit så allvarliga brister i den interna kontrollen inom 
kommunstyrelsens verksamheter att de rekommenderar att ämnet aktualiseras. 
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KF § 49   DNR: KF/2007.116 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Revisionsberättelserna för år 2006 läggs till handlingarna. 
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KF § 50  DNR: KF/2007.17 
 
Årsredovisning 2006 
 
Ekonomichef Anders Svensson redovisar, att bokslutet för 2006 uppvisar 
ett överskott på 20,7 mkr.  
 
Samtliga finansiella mål uppnås; 

 
• Under 2006 har 9,8 mkr investerats och ingen 

nyupplåning gjorts, dessutom har låneskulden minskat med 7 mkr. Målet 
om egenfinansierade investeringar är uppnått. 

 
• 92,9 % av de totala skatteintäkterna och statsbidragen går 

åt för att finansiera den löpande verksamheten. Det finansiella 
resultatmålet på 98 % uppnås.   
 

• De ekonomiska målen är överordnade de 
verksamhetsmässiga målen. Förvaltningarna gör tillsammans ett 
budgetöverskott på 0,9 mkr, vilket senast inträffade 1993.  
 

KU § 67 07-02-06 
Kommunledningsutskottets förslag  
 
Upprättat bokslut för år 2006 godkännes och överlämnas till kommunstyrelsen för 
fastställande. 
_____ 
 
 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Upprättat bokslut för år 2006 godkännes och överlämnas till kommunfullmäktige 
för fastställande. 
 
Vid dagens sammanträde framförs ett tack till personalen för ett bra arbete med 
årsredovisningen. 
 
Kommunfullmäktiges beslut  
 
Bokslutet för år 2006 fastställs. 
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KF § 51  DNR: KF/2007.129 
 
Information om årsredovisning Högsby Bostads AB 2006 
 
Högsby Bostads AB har överlämnat sin årsredovisning för 2006. 
 
Balansräkningen omsätter 110,4 mkr. Vinsten i resultaträkningen uppgår till 2,6 mkr. 
Utdelningen till kommunen uppgår till 2,30 per aktie eller 148,4 tkr. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Högsby Bostads AB:s årsredovisning läggs med godkännande till handlingarna. 
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KF § 52   DNR: KF/2007.116 
 
Granskningsrapport för år 2006 Högsby Bostads AB 
 
Förtroendemannarevisor Marianne Sunesson lämnar granskningsrapport för år 2006. 
Uppdraget är att granska bolaget från ett kommunalt perspektiv på samma sätt som 
de kommunala nämndernas verksamheter granskas. En enkätundersökning om 
styrelsearbetet har genomförts och Marianne Sunesson konstaterar att bolagets 
styrelsearbete till större delen fungerar tillfredsställande. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Granskningsrapporten läggs till handlingarna. 
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KF § 53  DNR: KF/2007.116 
 
Frågor rörande ansvarsfrihet för nämnder och styrelser angående 2006 års 
räkenskaper och förvaltningar 
 
Revisorerna tillstyrker att kommunstyrelsen, myndighetsnämnden, den gemensamma 
nämnden för lönesamverkan HUL, valnämnden och överförmyndarnämnden och de 
enskilda förtroendevalda i dessa organ beviljas ansvarsfrihet. 
 
Revisorerna tillstyrker att kommunens årsredovisning godkännes. Till 
revisionsberättelsen hör bilaga med granskningsrapport från Högsby Bostads AB. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunstyrelsen, myndighetsnämnden, nämnden för lönesamverkan HUL, 
valnämnden och överförmyndarnämnden och de enskilda förtroendevalda i dessa 
organ beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2006. 
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KF § 54  DNR: KU/2006.460 
 
Revisionsrapport ”Granskning av den interna kontrollen vid grustaget 
Kisebast” 
 
Kommunens revisorer har gett Komrev inom Öhrlings Pricewaterhouse 
Coopers i uppdrag att granska rutiner avseende uttag av grus från 
kommunens grustag Kisebast.  
 
Revisorerna anser inte att den interna kontrollen över uttag av grus från 
kommunens grustäkt och lager kan anses tillfredsställande och föreslår att 
rutiner fastställs för följande: 
 

- Uppmätning av gruslager bör ske med jämna intervaller 
- Servicerapporterna bör fyllas i på ett bättre sätt så att det framgår 
var uttag sker och med vilken volym. 
 
Revisorerna vill före den 28 februari ha svar på vilka åtgärder 
kommunstyrelsen tänker vidta med anledning av granskningsresultatet. 
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2007-01-10, § 10 att ge tekniska 
förvaltningen i uppdrag att lämna skriftliga synpunkter på 
revisionsrapporten. Därefter tas rapporten upp i kommunstyrelsen för 
besvarande. 
_____ 
 
 
Tekniska chefen har lämnat skriftligt svar på revisionsrapporten.  
 
Revisionen har granskat kommunens interna kontroll vid grustaget 
Kisebast och kommit fram till stora differenser mellan kvarvarande och 
levererat material. Kommunstyrelsen delar helt revisionens påpekande att 
den interna kontrollen vid grustaget Kisebast behöver förbättras 
omgående. 
 
Tekniska förvaltningen har lämnat uppgifter till revisionen men tiden var 
inte tillräcklig för att få fram allt underlag. Ett möte med revisorerna ägde 
rum 2006-12-27. Brister påtalades rörande den interna kontrollen. Vidare 
framkom det en större differens än vad tekniska förvaltningen hade räknat 
fram. Internutredningen vid tekniska förvaltningen har fortsatt och en 
avstämning av verifikationer och körsedlar ger följande resultat: 
 
Krossat grus 2004   10220 kbm 
 
LBC kört till Högsby kommun   -1288 kbm 
Kört eget till Högsby kommun   -3202 kbm 
LBC    -1399 kbm 
Ekstrands    -  306 kbm 
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KF § 54 DNR: KU/2006.460 

 
Summa uttag      6195 kbm 
 
Lantmäteriets mätning 2006-10-13    3867 kbm 
 
Differens 10220-6195-3867       158 kbm 
 
Förvaltningen har tagit till sig kritiken och kommer att mäta in grusgroparna 
varje år samt att i fordonen föra körjournaler över alla uttag. De nya rutinerna ska 
vara skriftliga och reglera både in och uttag från grustäkterna.  
 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen ser med oro på det inträffade och tekniska chefen får i uppdrag 
att omedelbart genomföra de nya rutinerna. Grusgroparna ska mätas in varje år 
samt att i fordonen ska det föras körjournaler över alla uttag. De nya rutinerna 
ska vara skriftliga och reglera både in och uttag från grustäkterna. 
 
Svar med åtgärder överlämnas till revisionen. 
 
Vid dagens sammanträde meddelar revisor Elisabeth Hultqvist att 
kommunfullmäktige har fått redovisningen för kännedom.  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Redovisningen godkännes. 
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KF § 55  DNR: KPU/2005.93 
 
Revision av tekniska förvaltningen 
 
I samband med att kommunfullmäktige antog strukturförändringen 2004-
06-17, § 85, beslutades att en översyn genomförs av tekniska 
förvaltningen. 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2006-08-30, § 300, att upphandla revision av 
tekniska förvaltningen enligt framtaget underlag. 
 
På kommunledningsutskottets sammanträde den 6 februari 2007, 
redogjorde Lennart Elwing, KomRev för det preliminära resultatet av 
uppdraget att genomlysa tekniska förvaltningen. 
 
Kommunledningsutskottet beslutade att godkänna informationen och att 
den färdiga rapporten presenteras för kommunstyrelsen i februari. 
_____ 
 
 
Lennart Elwing, KomRev presenterar revisionsrapporten avseende 
tekniska förvaltningen för kommunstyrelsen.  
 
Tekniska förvaltningens ledning och arbetsledare samt revisionen delges 
informationen. 
 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Ge tekniska utskottet i uppdrag att ta fram mätbara mål för verksamheten. 
 
Ge kommunchefen i uppdrag att se över tekniska förvaltningens organisation. 
 
Vid dagens sammanträde meddela revisor Elisabeth Hultqvist att arbetet pågår med 
verksamhet och mål. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Rapporten läggs till handlingarna. 
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KF § 56  DNR: KPU/2005.75 
 
Revisionsrapport angående granskning av verksamheten i Lönsamverkan 
HUL 
 
Revisorerna i Högsby, Lessebo och Uppvidinge kommuner har gett Komrev inom 
Öhrlings PricewaterhouseCoopers i uppdrag att granska nämndens första 
verksamhetsår. Granskningen har varit inriktad på hur införandet av det nya 
personaladministrativa systemet har skett, vilka kostnader som har belastat 
nämndens verksamhet samt hur finansieringen har skett.  
 
Revisorerna överlämnar för kännedom revisionsrapporten till kommunstyrelserna 
i Lessebo, Högsby och Uppvidinge kommuner. Revisorerna har även för avsikt att 
göra en uppföljning av granskningen under år 2007. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Lägga rapporten till handlingarna utan eget yttrande. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Rapporten läggs till handlingarna. 
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KF § 57  DNR: KF/20044239 
 
Kommunstyrelsens reglemente 
 

KU § 62 07-02-06 
Ewa Engdahl väcker frågan om förändring av kommunstyrelsens reglemente.   

 
Kommunledningsutskottets förslag 

 
Andra stycket i § 20 i kommunstyrelsens reglemente lydande 
”Kommunstyrelsen ordförande ska tjänstgöra på halvtid. Ändringen 
genomförs i samband med att en tjänst som kommunchef inrättas.” 
ändras till ”Kommunstyrelsen ordförande ska tjänstgöra på heltid.”  
 
I övrigt ge ekonomichef Anders Svensson i uppdrag att uppdatera 
reglementet. 
_____ 
 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Andra stycket i § 20 i kommunstyrelsens reglemente lydande ”Kommunstyrelsen 
ordförande ska tjänstgöra på halvtid. Ändringen genomförs i samband med att en 
tjänst som kommunchef inrättas.” ändras till ”Kommunstyrelsen ordförande ska 
tjänstgöra på heltid.”  
 
Jäv 
 
På grund av jäv deltog inte Ewa Engdahl i handläggningen. 
 
Yrkanden 
 
Roger Samuelsson yrkar att nuvarande lydelsen i kommunstyrelsens reglemente 
bibehålls ”kommunstyrelsens ordförande ska tjänstgöra på halvtid” samt  att en 
översyn av den politiska ledningsorganisationen och hur utskotten ska arbeta 
genomförs. 
 
Gunilla Schollin-Borg yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att 
kommunstyrelsens ordförande ska tjänstgöra på heltid samt att reglementet 
utvärderas efter ett år. 
 
Birgitta Ryner yrkar, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Patrik Köhler yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Jan-Olof Stalsbo med instämmande av Leif Gustavsson yrkar, att 
kommunstyrelsens ordförande ska tjänstgöra på halvtid. 
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KF § 57  DNR: KF/20044239 
 
Ajournering 
 
Mötet ajourneras mellan kl 19.35-19.55. 
 
Yrkanden 
 
Roger Samuelsson återtar sitt tidigare yrkande och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag med tilläggsyrkandet att kommunchefen genomför 
tillsammans med kommunfullmäktiges presidium en utvärdering av den politiska 
ledningsorganisationen samt utskottens roll. Utvärderingen ska vara klar till 2007-
12-31. 
 
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och Jan-Olof 
Stalsbos m fl yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutat enligt 
kommunstyrelsens förslag, varvid votering begäres. 
 
Propositionsordning 
 
Följande propositionsordning godkännes: ”Den som bifaller kommunstyrelsens 
förslag, röstar ja. Den som bifaller Jan-Olof Stalsbos m fl yrkande, röstar nej”. 
 
Omröstning 
 
Vid omröstningen avges 33 ja-röster och 4 nej-röster. 
 
Ordföranden efterhör om kommunfullmäktige kan bifalla Roger 
Samuelssons tilläggsyrkande. 
 
Kommunfullmäktiges beslut  
 
Andra stycket i § 20 i kommunstyrelsens reglemente lydande 
”Kommunstyrelsen ordförande ska tjänstgöra på halvtid. Ändringen 
genomförs i samband med att en tjänst som kommunchef inrättas.” 
ändras till ”Kommunstyrelsen ordförande ska tjänstgöra på heltid.”  
 
Roger Samuelssons tilläggsyrkande bifalles att kommunchefen genomför 
tillsammans med kommunfullmäktiges presidium en utvärdering av den politiska 
ledningsorganisationen samt utskottens roll. Utvärderingen ska vara klar till 2007-
12-31. 
 
Reservation 
 
En skriftlig reservation har inlämnats av Jan-Olof Stalsbo och Leif 
Gustavsson som bilaga till denna paragraf. 
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KF § 58  DNR: KF/20044239 
 
Utseende av fullmäktigeberedning 
 
Ewa Engdahl väcker frågan om behovet av att inrätta en fullmäktigeberedning som 
behandlar integrationsfrågor. 
 

KU § 64, 07-02-06 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Hemställa hos kommunfullmäktige att det inrättas en fullmäktigeberedning som 
behandlar integrationsfrågor. 
 
Ge kommunledningen i uppdrag att upprätta en uppdragsbeskrivning. 
 
De politiska partierna uppmanas att nominera deltagare. 
_____ 
 
Yrkande 
 
Brigitte Kühne yrkar att hemställa hos kommunfullmäktige att det inrättas 
en fullmäktigeberedning som behandlar integrationsfrågor. 
 
Kommunstyrelsens ordförande ställer proposition på yrkandena och finner 
att  kommunstyrelsen bifallit Brigitte Kühnes yrkande.  
 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Hemställa hos kommunfullmäktige att det inrättas en 
fullmäktigeberedning som behandlar integrationsfrågor. 
 
Yrkanden 
 
Roger Samuelsson hemställer att kommunfullmäktige inrättar en 
fullmäktigeberedning och att kommunfullmäktiges presidium tar fram vad 
uppdraget ska innehålla. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktiges presidium får i uppdrag att ta fram förutsättningar 
och innehåll för att eventuellt inrätta en fullmäktigeberedning som 
behandlar integrationsfrågor. 
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KF § 59  DNR: KF/2007.58 
 
Budget 2008 och ekonomisk plan 2009-2010 
 
Ekonomichef Anders Svensson redovisar förslag på ramar, förutsättningar och 
tidplan för arbetet med budget 2008 och verksamhetsplan 2009-2010. 
 
Utgångspunkten i arbetet med budgetförutsättningar för de kommande åren är att 
uppnå en ekonomi i balans och fastlagda mål. Högsbys befolkningen minskade 
under 2006 med 33 personer. Det är ingen katastrof men det som oroar för 
framtiden är det faktum att kommunens befolkning utvecklas på ett annat vis än 
landet i övrigt. Det föds färre barn och kommunens särprägel, med hög andel 65-
åringar och äldre jämfört med riket börjar avta.  

                                     
 

Nettokostnad Budget 2007 Ram 2008 Ram 2009 Ram 2010
  
Kommunledningsförvaltning 43 569,4 42 849,1 43 931,3 44 151,0
Teknisk förvaltning 14 408,4 14 085,2 13 921,2 13 990,8
Barn- och utbildningsförvaltning 107744,5 103 890,0 101 974,9 102 484,8
Socialförvaltningen  110 161,2 106 230,0 108 125,5 108 666,1
    
Totalt 275 883,5 267 054,3 267 953, 6 269 292,7

 
 
 Förutsättningar 
 

• Befolkningsutvecklingen följer ej kommunförbundets prognos med en i stort 
sett konstant befolkningsutveckling. Befolkningsprognosen bygger på en 
förväntad minskning med 80 personer per år. 

 
                   År (nov)                  Befolkning   

2006  6 022   
2007  5 920   
2008  5 840 
2009   5 760 

  2010  5 680 
 

• Löneökningar följer tecknade avtal. 
 

• De finansiella kostnaderna bygger på en genomsnittlig vägd låneränta om 4,00 
% 2008,    4,50 % 2009, 5,00 % 2010. 

 
• Förändring av pensionsskuld följer SPP:s prognos. 

 
• Kapitaltjänsten är omräknad utifrån kommunens nya redovisningsmetod, där 

investeringarna aktiveras tertialvis. Justeringar är gjorda på nämndsnivå. Internräntan 
fastställas till 5,0 %. 

• Verksamhetens kostnader och intäkter räknas inte upp med  någon %-sats.  
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KF § 59    DNR:KF/2007.58 

 
• Personalbudgeten upprättas i samarbete med personalkontoret.  

 
• Löneökningar budgeteras centralt. 

 
Interna mellanhavanden såsom internhyror följer principen om självkostnader, 
dvs den interna intäkten skall fullt ut täcka de kostnaderna. Vid detta arbete är det 
nödvändigt att nämnderna stämmer av interna mellanhavanden sig emellan. 
Ekonomikontoret gör en avstämning på detta, så ta för vana för er egen skull att 
kontrollera med motparten när ni budgeterar en intern intäkt eller kostnad. 

Tidplan 
 

15 mars Kommunfullmäktige diskuterar budget, riktlinjer och mål för 
verksamheten. 

 

27 mars Kommunstyrelsen diskuterar budget, riktlinjer och mål för 
verksamheten. 

 

April Utskottsarbete 
 

2 maj Förvaltningarnas förslag presenteras för budgetberedning (KLU). 
 

 10 maj Budgetberedningen sammanträder 
 

 22 maj Kommunstyrelsen behandlar årsbudget, verksamhetsplan 
 

24 maj Information i Kommunfullmäktige 
 

 14 juni Kommunfullmäktige fastställer årsbudget, ekonomiskplan 
 

Kommunstyrelsens förslag 
 
Fastställa upprättat förslag på ramar, förutsättningar och tidplan för arbetet med 
budget 2008 och verksamhetsplan 2009-2010. 
 
Vid dagens sammanträde framkommer följande synpunkter: 
 
- Policyn ”Möjligheternas kommun” ska ligga till grund för kommunens 

fortsatta arbete. Policyn ska revideras löpande och redovisas för fullmäktige 
två gånger per år. Trygghet, öppenhet, och företagsamhet ska genomsyra 
verksamheterna. Vi ska bli den gröna kommunen. Satsa på miljödrivna företag 
av olika slag, förnyelsebara energislag. Arbeta gränsöverskridande inte bara 
mellan kommuner utan även EU. Den 2 maj ska policyn vara reviderad. 
Budgeten ska inte enbart uppvisa ett nollresultat utan det måste finnas en 
buffert. 

 
- Handlingsplan för skolornas framtid ska upprättas. 

 
- Ta bort vägar från kommunalt underhåll. 

 
- Ta fram redovisning över kommunala objekt till försäljning. 
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KF § 59    DNR:KF/2007.58 
 
- En realistisk budget som går att uppnå. Budgeten ska vara styrdokument för 

verksamheterna. Medel för deponins avveckling måste budgeteras. Hur ser 
framtidens äldreboende ut? 

 
- Kommunen måste utvecklas så att människorna vill stanna kvar och flera 

flytta hit.  
 

- Försäljning av kommunens skogar och kommunhuset. 
 

- Socialens budget har gått med minus i flera år. Medel måste tillföras från 
andra verksamheter som går med plus. 

 
- Ny sporthall, badhus, konstgräsplan. Pengar till Högsbydagen. 
 
- Inflyttad till Högsby tycker Högsby är en bra kommun att bo i och att 
kommunen lever upp till policyn ”Möjligheternas Högsby”.. 
 
- Satsa på boende, aktiviteter m m. Exempelvis tennishall, bowlinghall. 
Lagstadgad basverksamhet i kommunen. 
 
- Modernisera äldreboendet och Fröviskolan. 
 
-  

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Synpunkterna som framkom överlämnas till kommunstyrelsen för 
beredning för att redovisas som ett förslag av inriktning och mål för 2008 
på kommunfullmäktige i april månad, för att inte spräcka antagen tidplan. 
 
Tidplan för budget 2008 fastställdes enligt kommunstyrelsens förslag.  
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KF § 60    DNR:KF/2006.416 
 
Motion angående näringslivsverksamheten 
 
Gunnar Hult, Livskvalitet har tillsammans med Sverigedemokraterna, inlämnat en 
motion angående näringslivsverksamheten i Högsby kommun. 
 
I motionen hemställes: 
 
Att en genomgripande, skriftlig verksamhetsberättelse framtages för de senaste tre 
åren; 
 
Att en skriftlig ekonomisk redovisning presenteras om full kostnadstäckning för 
näringslivsverksamhetens arbete uppnåtts 
 
Att om denna verksamhet tillfört kommunen reella ekonomiska resultat och 
påtagligt nya arbetstillfällen m m – samt inte minst nya behövliga skatteintäkter, 
samt; 
 
Att om de av kommunen gjorda eventuella skattesubventioner till enskilda företag 
ekonomiskt har lönat sig – d v s hitintills inneburit plus minus noll i 
kommunkassan. 
 
Livskvalitet i Högsby kommun hemställer till sist 
 
Att denna motion skyndsamt behandlas, enligt ovan, och besvaras till kommande 
fullmäktigemöte i början av 2007. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2006-11-30, § 230 att remittera motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2007-01-10, § 11, att ge näringslivschef Ola 
Löfström i uppdrag att bereda motionen. 
 
Näringslivschef Ola Löfström och ekonomichef Anders Svensson redovisar 
svarsskrivelse på motionen. 
 
Kommuner får inte ge subventioner till enskilda företag. Däremot är det tillåtet att 
uppmuntra företag att flytta hit, och här talar vi om de ”mjuka” värdena; ett 
trevligt bemötande, snabb handläggning, trovärdighet och politisk stabilitet.  
 
Exempel på etableringar de senaste tre åren (där kommunen varit inblandad): 
 

• Kafferosteriet i Ruda 
• Migrationsverket 
• Skogsstyrelsen 
• Selectema AB i Ruda 
• Bevarandet av macken och butiken i Ruda 
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• Stjärnsågning i Högsby AB 
 
 
KF § 60   DNR: KF/2006.416 

• Gotlandsägg/Stjärnägg AB 
 

Dessa företag och organisationer har givit ett 60-tal arbetstillfällen.  
 
Det frågas efter vilka skatteintäkter som kommit kommunen till del genom de 
arbetstillfällen som uppstått, och det är naturligtvis svårt att svara på utan att få 
uppgifter om vilka av människorna bakom som är skrivna i kommunen. Dessutom 
måste man ha uppgifter om de skattejämkningar som respektive person har.  
 
En genomsnittsinkomsttagare ger kommunen ca 41.000 kr/år i skatteintäkter och 
skatteutjämningsbidrag. Om man antar att 50% av de skapade arbetstillfällena ger 
skatteeffekt blir resultatet följande: 
 

• 30 arbetstillfällen multiplicerat med 41.000 kr, vilket blir ca 1,3 mkr på ett år 
 
Förutom skatteeffekten är en påtaglig effekt också de inköp, restaurangbesök, 
livsmedel, bensin, apotek, bilreparationer mm som görs i kommunen - även bland 
dem som pendlar in till Högsby (1.936 st -04).  
 
Näringslivsverksamheten hjälper inta bara till med etableringar, utan också vid 
avvecklingar och konkurser – lägen då företagaren är mycket sårbar. 
Verksamheten har också i en del fall tillsett att företag inte försvinner från 
kommunen.  
 
Ett stort antal företagsbesök görs också i verksamheten. I ett samarbete med 
ALMI, Sparbanksstiftelsen och Regionförbundet har det senaste året ett 40-tal 
företag besökts specifikt för att se vilka utvecklingsmöjligheter de har. 
Näringslivsverksamheten har också informerat om och hjälpt ett stort antal företag 
att söka de lagliga regionala stöd som finns i länet och i riket. Ett stort antal EU-
projekt har riggats, ansökts om, genomförts och redovisats i verksamheten. 
 
2006 klättrade Högsby kommun uppåt 70 placeringar i Svenskt näringslivs 
senaste barometer för näringslivsklimat. 
______ 
 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Godkänna upprättad svarsskrivelse.  
 
Motionen är därmed besvarad. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
 
Godkänna upprättad svarsskrivelse.  
 
Motionen är därmed besvarad. 
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KF § 61  DNR: 2006.385 

 
Motion angående kommunens ohälsotal och kostnader  
 
Kommunfullmäktigeledamöterna Inger Gustavsson och Rolf Bengtsson beskriver 
i motion daterad 2006-10-19 att politikerna har under ett antal år brottats med 
stora ohälsotal i kommunens förvaltningar som också medfört stora kostnader i 
sjukskrivningar och rehabiliteringsprogram.  
 
Enligt lönekontoret har kommunens sjuklöner kostat 3 098 232:97 kronor under 
perioden oktober 2005 – september 2006, detta är 3 miljoner för mycket för att 
kommunen ska betecknas att ha mönsterarbetsplatser. 
 
Fullmäktige har antagit ett personalpolitiskt program, som ska ligga till grund för 
förebyggande åtgärder, att kommunen ska ses som en bra arbetsgivare, genom att 
sätta fokus på arbetsmiljön, trivsel och tryggheten på kommunens samtliga 
arbetsplatser och den viktigaste resursen är personalen. 
 
Efter beslutet i fullmäktige, har ingen återrapportering eller information delgivits 
oss här i fullmäktige om hur de olika förvaltningarna har lyckats att få ned 
ohälsotalet, eller om det tvärt om har ökat. 
 
Socialdemokraterna yrkar att fullmäktige får en återrapportering från de olika 
förvaltningarna kvartalsvis innehållande:  
- Stigande eller fallande ohälsotal inom varje förvaltning, sammanfattande i ett 

gemensamt dokument 
- Kostnaderna över de senaste tre kvartalen. 
- Långsiktiga åtgärder som är vidtagna och genomförda enligt det 

personalpolitiska programmet. 
- Utbilda nya fullmäktigeledamöterna i arbetsmiljölagen, för att förstå 

innebörden av arbetsgivareansvaret i sitt uppdrag. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2006-10-19, § 190 att överlämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 
 
Personalchef Gunilla Jäghagen har skrivit ett svar på motionen. 
 
Kommunfullmäktige får rapport två gånger årligen om sjukfrånvaron i 
kommunen, i årsrapporten och i delårsrapporten. Frånvaron är inte uppdelad per 
förvaltning, utan för kvinnor respektive män i tre olika åldersgrupper. Från 
augusti 2005 till augusti 2006 har den totala frånvaron tyvärr ökat från 9,2% till 
9,7%.  
 
En möjlig förklaring till ökningen kan vara avvecklingen av 3:3-systemet, utökad 
arbetstid från 34 till 37 timmar för Demensboendet personal, samt oron bland 
personalen på Välengården under våren och sommaren. Den fackliga 
organisationen framförde vid förhandlingar farhågor om detta. 
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KF §61    DNR:KF/2006.385 
 
Chefer och arbetsledare har tillsammans med personalchefen och 
Försäkringskassans tjänstemän under hösten arbetat aktivt för att i första hand de 
långtidssjukskrivnas situation skall förändras till det bättre. Enligt 
Försäkringskassan har sjuktalet det senaste halvåret minskat, vilket årsrapportens 
siffror förhoppningsvis kommer att bekräfta.  
 
Cheferna får från nästa år utökade arbetsuppgifter beroende på att 
löneassisttjänsterna tas bort. Den heltidstjänst som rehabiliteringshandläggare som 
ordinarie personalchefen föreslagit till personalavdelningen har ju också strukits i 
besparingen.  
 
Enligt vikarierande personalchefens uppfattning finns inga enkla genvägar för att 
komma tillrätta med de höga sjukkostnaderna. Kommunen måste tillföra 
personalresurser för att ge cheferna det stöd som behövs. 
 
Kommunstyrelsen föreslog 2006-12-19, § 449, att godkänna upprättad 
svarsskrivelse samt att motionen är därmed var besvarad. 
 

KU § 49 07-02-06 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Ge förvaltningen i uppdrag att omformulera svarsskrivelsen. 
_____ 
 
Ekonomichef Anders Svensson redovisar svarsskrivelsen. 
 
Kommunfullmäktige får rapport två gånger årligen om sjukfrånvaron i 
kommunen, i årsrapporten och i delårsrapporten. Frånvaron är inte uppdelad per 
förvaltning, utan för kvinnor respektive män i tre olika åldersgrupper. I dagsläget 
finns inte möjlighet att få ut bättre statistik från lönesystemet.  

 
I samband med införande av nytt lönesystem kommer det att finnas andra 
möjligheter till statistikuttag. Just nu pågår ett intensivt arbete med införandet av 
basfunktionerna. Under hösten blir det aktuellt att gå vidare med statistikuttag. 
När det är klart ges möjlighet att redovisa stigande eller fallande ohälsotal inom 
varje förvaltning, sammanfattande i ett gemensamt dokument samt kostnaderna 
över de senaste tre kvartalen. 

 
 

Kommunstyrelsen har arbetsgivareansvar och får utbildning i t ex. 
arbetsmiljölagen. 
  
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Godkänna upprättad svarsskrivelse samt att motionen är därmed är besvarad. 
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KF § 61    DNR:KF/2006.385 

 
Kommunfullmäktiges ordförande Rolf Bengtsson lämnar över klubban till 
kommunfullmäktiges 2:e vice ordförande Monika Olsberg. 
 
Yrkanden 
 
Motionären yrkar på återremiss till kommunstyrelsen för kompletterande beredning, 
då svaret ej redovisar vilka långsiktiga åtgärder som är vidtagna och genomförda 
enligt det personalpolitiska programmet. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen återremitteras. 
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KF § 62    DNR:KF/2007.28 
 
Motion angående utveckling av kommunfullmäktige inom sitt 
ansvarsområde 
 
Ordföranden återtar ordförandeklubban. 
 
Rolf Bengtsson, Roger Samuelsson, Inger Gustavsson och Raymond Asp, 
socialdemokraterna, har inlämnat en motion i rubricerade ärende. 
 
Socialdemokraterna föreslår att kommunfullmäktige avsätter tid i januari eller 
februari månads fullmäktige varje år, för att på framlagda förslag från ex 
kommunstyrelsen, kommunchef eller av fullmäktigeberedning, inleda en 
budgetdiskussion och fastslå riktlinjerna i stort, för att därefter överlämna ärendet 
till kommunstyrelsen för beredning, för att senast i september pröva budgeten i 
fullmäktige i en allmän diskussion, och senast i oktober framlägga budgeten för 
beslut till kommunfullmäktige. 
 
Hemställes att motionen snabbehandlas för att kunna genomföras inför 2008 års 
budget. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2007-01-18, § 22 att remittera motionen till 
kommunstyrelsen. 
 

KU § 50 07-02-06 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Ge ekonomichefen i uppdrag att utarbeta svarsskrivelse. 
_____ 
 
Ekonomichef Anders Svensson redovisar förslag på ramar, förutsättningar och 
tidplan för arbetet med budget 2008 och verksamhetsplan 2009-2010 som svar på 
motionen. 
 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Godkänna upprättad svarsskrivelse.  
 
Motionen är därmed besvarad. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
 
Godkänna upprättad svarsskrivelse.  
 
Motionen är därmed besvarad. 
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KF § 63    DNR:KU/2006.39 
 
Beslut om överenskommelse posttorget Högsby 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl och ekonomichef Anders Svensson  
redogjorde för överenskommelse om Posttorget på kommunstyrelsens 
sammanträde 2007-03-27. 
 
Överenskommelsen gäller mellan Högsby kommun/HBAB och JP Klahr Bygg 
AB (JP) Jönköping, Systembolaget och ICA Sverige AB. 
 
Högsby kommun skall bekosta och utföra de ”arbeten” som fordras för att erhålla 
ett tillskott av parkeringsplatser.  

 
 I arbetet ingår: 

-  Att riva samtliga byggnader på fastigheten Högsby 1:35, anpassa nya och    
   delvis befintliga ytor i nivåer till ”huvudstråket”. 

 - Underbyggnad och asfaltering skall på hela den förändrade ytan dimensioneras  
för tung trafik.  
- Dagvatten avleds till befintlig eller eventuellt nya brunnar. 
- Kantsten, terrängmurar, planteringsytor träd mm  utföres. 
- Belysningsstolpar/belysning utföres med tanke på synskadade och äldre. 
 
Förslagen till förändring kräver revidering av nu gällande detaljplan. Kostnad för 
planändringen bekostas av Högsby kommun. 
 
Högsby kommun svarar för, som idag, all snöröjning, plogning och bortforsling 
samt  
maskinell sopning på samtliga fastigheters ytor som gränsar mot ”Innetorget”. 
Respektive 
fastighetsägare svarar för underhåll av egen fastighet. 
 
Högsby kommun köper fastigheten Högsby 1:35 av JP för 500 000 kronor. Separat 
köpekontrakt och köpebrev upprättas. Högsby kommun fakturerar respektive 
fastighetsägare  
för utförda markarbeten enligt nedan; 
 

• JP 500 000 kronor + moms (tidpunkt enligt överenskommelse) 
• Högsby kommun/Högsby Bostads AB 150 000 kr + moms 
• Systembolaget 120 000 kr + moms, handlägges via JP 
• ICA Sverige AB 120 000 kr + moms, handlägges via JP 

 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Godkänna upprättad överenskommelse daterad 2007-03-20 avseende 
posttorget Högsby. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
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KF § 63    DNR:KU/2006.39 
 
Finansieringen sker inom befintlig budget. 
 
Kommunfullmäktiges beslut  
 
Godkänna upprättad överenskommelse daterad 2007-03-20 avseende 
posttorget Högsby. 
 
Finansieringen sker inom befintlig budget. 
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KF § 64  DNR: KF/2006.366 
 
Besvarande av enkel fråga angående inrättande av väktare i Högsby 
 
Lars Elmborg vände sig till kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 2007-02-15, § 36,  och efterhörde vad som 
hänt med den intresseanmälan som inlämnats av ett vaktbolag angående 
bevakningstjänster i Högsby kommun. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl meddelar att ärendet överlämnats till 
Mittpunkt för utredning och ett 15-tal intresseanmälningar har hittills inkommit. 
En sammanställning över det totala antalet kommer sedan att ske. 
  
Lars Elmborg förklarar sig nöjd med svaret. 
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KF § 65  DNR: KF/2007.82 
 
Besvarande av enkel fråga angående rutiner för ärende till 
kommunfullmäktige 
 
Lars Elmborg vände sig till kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 2007-02-15, § 37,  och efterhörde om det är 
möjligt för kommunfullmäktige att få information om kommande ärende innan de 
kommer till fullmäktige för beslutsfattande. De fullmäktigeledamöter som ej är 
med i kommunstyrelsen är inte lika insatta i ärendena. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl meddelar att kommunstyrelsens 
kallelse skickas till samtliga partier. Föredragningslistan finns även på kommunens 
hemsida. 
 
Lars Elmborg förklarar sig nöjd med svaret. 
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KF § 66  DNR: KF/2007.83 
 
Besvarande av enkel fråga angående Aboda Klint 
 
Lars Elmborg vände sig till kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 2007-02-15, § 38, och efterlyste en 
redovisning av ägarförhållande och samtliga arrendeavtal som rör fastigheterna vid 
Aboda Klint. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl meddelar att Aboda Klint ägs av 
kommunen. Området med tillhörande byggnader utarrenderas till Allgunnen-
Sinnerbo byutvecklingsgrupp under perioden 2002-2012. 1996 beslutades om 
bygglov för fyra mindre övernattningsstugor. Bygglov lämnades till 
byutvecklingsgruppen. Två övernattningsstugor har byggs av två olika medlemmar 
i byutvecklingsgruppen. 
 
1997 erhöll byutvecklingsgruppen bygglov för uppförande av utsiktstorn. 
 
Lars Elmborg frågar vem som äger övernattningsstugorna. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Ägarförhållandet avseende övernattningsstugorna tas fram och redovisas för Lars 
Elmborg. 
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KF § 67  DNR: KF/2006.431 
 
Besvarande av enkel fråga angående redovisning av EU-projekt 
 
Vid kommunfullmäktiges novembersammanträde vände sig Solweig Ekh 
till kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl och önskade information 
om samtliga EU-projekt som pågår i kommunen. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl svarade att EU-projekten 
kommer att redovisas för kommunfullmäktige. 
 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2007-02-15, § 39, efterlyste Solweig Ekh 
den lovade redovisningen. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl redovisar följande projekt: 

 
- Företagsam Framtid. Projektledare Klaus Leidecker. Sammanför 

näringsliv/skola. 
- Integration Högsby. Projektledare Jacqueline Bonneau. Integration av 

svenskar, invandrare och långtidsarbetslösa på arbetsmarknaden. 
- Gränslös affärsutveckling. Projektledare Bertil Eifrém. Introduktion av 

företag på den internationella/nationella marknaden. 
- Mittpunkt. Projektledare Bengt-Åke Lundin. Anordnande av frukostmöten. 

Tidningen Innehåll. Inventering av industrilokaler. 
- Entreprenörshjulet. Projektledare ej utsedd ännu. Integration näringsliv/skola. 
- Vi vill bli flera. Projektledare Carina Hansson. Stort intresse från holländare 

att flytta hit. Marknadsföring av Högsby kommun på olika mässor. 
- Högsby närradio. Finns en förening som arbetar med detta. Drivs i egen regi. 
- Högsbynät. Eget bolag. Införande av bredband. 
- Kungsvägen. Vägverket söker EU-medel för vägsatsningar på Storgatan. 
- Folkhälsorådet. Folkhälsofrågor. 
- Attraktiva Högsby. Marknadsföring av kommunen. 
- Landsbygdens framtid. Projektledare Kicki Svensson. 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Redovisningen godkännes. 
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KF § 68  DNR: KNSLI/20044244 
 
Besvarande av enkel fråga angående farthinder vid Högsby utbildningscenter 
 
Stefan Karlsson lämnade i december 2005 in ett medborgarförslag som syftade till 
att förbättra trafiksituationen vid Högsby gymnasieskola. Uppsättande av 
farthinder alternativt avstängning av gatan föreslogs.  
 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2007-02-15, § 40, vände sig Karlsson till 
tekniska utskottets ordförande Patrik Köhler och efterhörde hur långt ärendet 
avancerat. 
 
Tekniska utskottets ordförande Patrik Köhler föreslår vid dagens sammanträde 
uppsättande av blomlådor för att dämpa farten. Avstängning av gatan är inte 
aktuellt då lastbilar måste kunna passera. 
 
Svaret vidarebefordras till Stefan Karlsson. 
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KF § 69  DNR: KF/2007.71 
 
Interpellation angående särskilt boende 
 
En interpellation är inlämnad av Jan-Olof Stalsbo (lhk) och Gunnar Hult (lhk) som 
handlar om äldreboende inom kommunen. 
 
”Allt som oftast har vi mött förfrågan från äldre – ”när blir det möjligt att få 
tillgång till ett äldreboende, inom kommunen?” Man syftar då på ett boende som 
skapar trygghet på äldre dagar. Och de som frågar ligger åldersgruppen 70 år och 
betydligt äldre personer – och ensamstående! Dessa äldre personer önskar en 
trygghet! En trygghet, som man förr kunde uppleva, genom att nära och kära förr i 
tiden har en omedelbar närhet till sina barn och barnbarn.  
 
Det äldreboende man idag efterlyser, är mindre lägenheter, där man kan ta med sig 
egna möbler, möjligheter att så långt möjligt tillreda sin mat själv, sköta sin hygien 
på bästa sätt, ha närhet till exempelvis tandvården, vårdcentralen, kunna umgås 
med övriga närboende m m. Kommunikationerna inom kommunen är ännu inte 
uppe i den kapacitet, att man lätt och smidigt tar sig till de centrala delarna – 
centralorten Högsby – med lätthet.  
 
På många äldres förfrågan och starka önskemål hemställes om svar på 
nedanstående: 
- Har en marknadsundersökning gjorts, önskar (lhk) få klarhet i, över hur många 
inom kommunens gränser, som önskar sig ett särskilt boende. 
 
1 önskemål har framförts från äldre att ett annex till Kvillgården, alternativt 
Mogården, skulle kunna göras 
2. dett i form av marklägenheter om 1 och 2 rum och kök/kokvrå, och att rep 
lägenhet också är utrustad med dusch och toalett 
3 . att för lägenheterna uttas skälig hyra och att dessa marklägenheter byggs med 
kommunen som huvudman 
4. vidare har förslag framförts att de boende i dessa lägenheter även kan tänka sig 
att de vid behov – vid sjukdom el dyl – kan inta sina måltider i anslutning till ovan 
nämnda förslag på placering av bostäderna – till av kommunen bestämda priser 
5. de som ställt dessa frågor, poängterar även att man genom sitt nya trygga 
boende på ett kommunalt ekonomiskt sätt bl a bidrar till att förbättra hemtjänstens 
verksamhet på ett rationellt sätt. 
 
Ett tryggt boende för våra äldre inom kommunen enl ovanstående, som de önskar, 
kommer att ge en god PR utanför kommunens gränser, att kommunen väl månar 
om de äldre. För nyinflyttade generation, för danskar, holländare, tyskar m fl som 
söker sig ett fast boende inom Högsby kommuns gränser, kommer även de 
upptäcka fördelar med att bo inom vår kommun.” 
 
Kommunfullmäktiges beslutade vid sitt sammanträde 2007-02-15, § 43, att 
Interpellationen överlämnas till kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl för 
beredning. Interpellationen besvaras på kommunfullmäktiges sammanträde i mars. 
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KF § 69  DNR: KF/2007.71 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl redovisar svar på Jan-Olof Stalsbos 
och Gunnar Hults  interpellation till kommunstyrelsen om äldreboendet i 
kommunen enligt följande: 
 
Kommunstyrelsen hade ett extrainsatt möte och seminarium om äldreboendet i 
kommunen för ordinarie ledamöter och ersättarna den 26 januari i år, där forskare 
ifrån länets FOU-enhet samt cheferna  inom äldreomsorgen medverkade. På 
seminariet avhandlades äldreboendets utveckling i landet och vad som emotses 
komma och vilka krav som kommer att ställas på boendet framöver, men även det 
sociala innehållet i vården och omsorgen belystes. Verksamhetsrepresentanterna 
presenterade siffror över befolkningsutvecklingen i kommunen och en förväntad 
behovsutveckling av platser i särskiltboende  framöver. Verksamheterna skissade 
också på möjliga förändringar på våra boendeenheter.  

 
Under seminariet gavs också tid för ledamöterna i Kommunstyrelsen att diskutera 
och framföra sina egna uppfattningar och förväntningar om vad som är viktiga 
frågor i en kommande planering av äldreboendet (finns dokumenterat). Slutligen 
beslutade Kommunstyrelsen på mötet att inrätta en arbetsgrupp, med tre politiker 
ifrån Kommunstyrelsen och de tre ledamöterna ifrån Socialutskottet, vilken har till 
uppgift att fram till sommaren ta fram ett förslag på ett program för kommunens 
framtida äldreboende. Tanken är att en del av frågorna kring förändringar och 
utvecklandet av äldreboendet skall som ett första steg kunna tas med i 
investeringsbudgeten inför år 2008. 

 
Under hösten 2005 och framtill våren 2006 fanns en särskild arbetsgrupp under 
ledning av Kommunstyrelsen som analyserat behoven av äldreboende i 
kommunen, det som i vardagligt tal kallas seniorboende, fristående ifrån 
kommunens särskilda boende. Resultatet av denna grupps arbete finns nedtecknat i 
en slutrapport där man redovisar den enkätundersökning som gjorts om intresset 
för seniorboende i kommunen och hur man vill ha detta boende utformat. Det 
fortsatta arbetet kring ett framtida seniorboende har nu överförts till den 
arbetsgrupp som bildades den 26 januari. Arbetsgruppen har också fått i uppgift att 
se över den framtida organiseringen och lokaliseringen av kommunens olika 
dagverksamheter i Högsby tätort. 
 
Alla de frågor som tas upp i interpellationen kommer att behandlas i ovanstående 
arbetsgrupp under berednings gång fram till färdigt förslag. 
 
Kommunstyrelsen har i övrigt ingen avvikande mening i det 
interpellationsskrivarna säger att ” ett tryggt boende för våra äldre kommer att ge 
en god PR utanför kommunens gränser, att kommunen väl månar om de äldre.”…  
Det är vår avsikt att nu när frågorna kring äldreboendet lyfts upp på dagordningen, 
att skapa ett attraktivt äldreboende i kommunen. Med detta anses interpellationen 
besvarad. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 



Högsby kommun Protokoll  38 
Kommunfullmäktige 2007-03-29  
  

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  

Interpellationen är besvarad. 
 
KF § 70  DNR: KF/2007.26 
 
Medborgarförslag 
 
Inga medborgarförslag lämnades. 
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KF § 71  DNR: KF/2007.146 
 
Enkel fråga angående projektbeskrivningar 
 
Helene Danielsson vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl och 
efterlyser redovisning av projektbeskrivningar, tidplaner och ekonomi för dessa 
samt vad projekten har genererat. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl meddelar, att kansliet har fått i 
uppdrag att ta fram denna redovisning som kommer att skickas digitalt till 
kommunfullmäktiges ledamöter. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Redovisning av projekten presenteras på nästa kommunfullmäktige. 
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KF § 72  DNR: KF/2007.134 
 
Motion angående Långemåla skola 
 
En motion har inlämnats av Anders Ek (c) och Gunilla Schollin-Borg (mp) 
angående Långemåla skolas framtid 
 
Det är inte och ska inte vara lätt att lägga ner en skola. Skolan är en stor del av 
livet i ett samhälle, men den får inte bli hur liten som helst. I första hand går det ut 
över eleverna, både kvalitativt och socialt. I andra hand är det en ekonomisk 
fråga. Kostnaderna för att fortsätta driva Långemåla skola är större än de medel 
som kommunstyresen anvisat och medlen måste tas från någon annan enhet med 
försämringar som följd. 
 
I dagarna har dessutom förvaltningarna ålagts stora besparingskrav, för BUN:s del 
har det nämnts 4 miljoner. Är det rimligt att i detta läge framhärda en förlängning 
av beslutet att förlänga skolgången i Långemåla med det lilla barnunderlag som 
finns? Är det rimligt att föräldrarna själva ska fatta beslut om nedläggning eller 
inte och dela bygden i två läger? Är det rimligt att ett sådant viktigt beslut för alla 
inblandade fattas av en kommunstyrelse (11 st) och inte låter frågan avgöras av 
den enda folkvalda församlingen, kommunfullmäktige? 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
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KF § 73  DNR: KF 2007.97 
 
Motion om ny ordning i fullmäktigesalen 
 
En motion har inlämnats av Sven-Erik Karlsson (sd) och Berndt Limegård (sd) 
om ny ordning i fullmäktigesalen. 
 
Dagens ordning i kommunfullmäktige anser de inte vara den mest optimala. De 
anser att en ordning där ledamöterna får sitta partivis istället vore mer optimalt för 
arbetet i kommunfullmäktige. En sådan ordning kan underlätta för snabbare 
överläggningar inom vardera parti och ett sådant system även kan innebära en 
extra trygghet för nya ledamöter. att en ordning där ledamöterna sitter partivis 
även också kan leda till ökad trivsel för ledamöterna, vilket i sin tur påverkar 
kvalitén på debatterna.  
 
Sverigedemokraterna föreslår kommunfullmäktige besluta, att ledamöterna 
placeras efter partigrupp. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
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KF § 74 DNR: KF/2007.29 
 
Interpellationer 
 
Inga interpellationer lämnades. 
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